

ABSTRAK

Tujuh taun ti saprak konflik dimimitian, Yaman parantos janten nagara anu ngagaduhan krisis kamanusaan anu paling parah di dunya. Peningkatan konflik bersenjata antara pamaréntahan Abd Rabbuh Mansur Hadi sareng Houthi, anu dimimitian dina taun 2014 dugi ka ayeuna, parantos mangaruhan kana kahirupan barudak di Yaman. Dana Anak Bangsa-Bangsa Bangsa-Bangsa (UNICEF) ngalaporkeun yén ampir 10 juta murangkalih peryogi panyalindungan sareng bantosan kamanusaan sabab hak asasi manusa henteu tiasa dicumponan. Sakumaha diatur dina Konvénsi Hak Anak anu dinyatakeun ku Perserikatan Bangsa-Bangsa (PBB) dina taun 1990 yén unggal murangkalih ngagaduhan hak pikeun panyalindungan sareng kasempetan pikeun hirup dina lingkungan anu aman sareng layak huni. Ku sabab kitu, ngaliwatan program Humanitarian Action for Children, UNICEF sabagé organisasi internasional dina naungan PBB campur tangan pikeun méré panyalindungan jeung bantuan kamanusaan pikeun ngamakmurkeun jeung minuhan HAM barudak anu teu kaeusi di wewengkon perang, utamana Yaman.

Tujuan kahiji tina ieu panalungtikan nya éta pikeun niténan, neuleuman jeung napsirkeun peran UNICEF ngaliwatan program Aksi Kamanusaan Pikeun Barudak dina nungkulan palanggaran hak anak di Yaman ti 2018-2021. Sareng anu kadua nyaéta nganalisis sareng milari halangan-halangan anu disanghareupan ku UNICEF dina ngalaksanakeun program Aksi Kamanusaan Pikeun Barudak nalika ngungkulan pasualan pencabutan hak-hak barudak korban perang di Yaman. Sedengkeun mangpaat tina ieu panalungtikan sacara téoritis nyaéta pikeun méré kontribusi kana khazanah kaélmuhan, hususna dina disiplin Hubungan Internasional ngeunaan kalungguhan Organisasi Internasional. Satuluyana, mangpaat praktis tina ieu panalungtikan nya éta pikeun méré informasi boh sacara akademis boh lumaku pikeun masarakat jeung akademisi ngeunaan peran UNICEF salaku organisasi internasional dina ngalaksanakeun programna.

Métode anu digunakeun dina ieu panalungtikan nya éta Déskriptif Analitik anu miboga tujuan pikeun ngadéskripsikeun atawa ngadéskripsikeun masalah-masalah anu diébréhkeun dina ieu panalungtikan, sakaligus nyoba ngumpulkeun, nyusun, napsirkeun data anu patali jeung peran UNICEF ngaliwatan program Humanitarian Action For Children di wewengkon perang, utamana Yaman. Saterusna, dituluykeun ku nganalisis data ngagunakeun pamarekan jeung téori anu relevan pikeun nguatkeun arguméntasi dina ieu panalungtikan.

Kacindekan tina ulikan ieu nya éta UNICEF boga peran utama dina alamat hak asasi manusa barudak korban perang di Yaman ngaliwatan strategi dina program Aksi Kamanusaan Pikeun Barudak dina widang Cai, Sanitation jeung Hygiene (WASH), panyalindungan anak, atikan, gizi, kaséhatan sarta papacangan sosial. Keterlibatan UNICEF dina nungkulan panyabutan hak-hak barudak parantos masihan harepan sareng parobahan pikeun murangkalih di zona perang, khususna Yaman.

Sanggem Konci: UNICEF, Aksi Kamanusaan Pikeun Barudak, Hak Anak, Yaman